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Samt ärenden som sambehandlas med tertialrapport 2 
  
Centrumanalys, dnr KS 2024/531 
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Elhandelsstrategi kommunkoncernen Stockholms stad 
(Utlåtande 2015:59 RI, dnr 133-783/2015), dnr KS 2024/1032 
  
Kompletterande finansiering för teknisk utveckling av sociala 
system, dnr KS 2024/893 
  
Kompletterande finansiering för upphandling och införande av 
nytt utförarsystem inom socialtjänst, äldreomsorg och 
kommunal hälso- och sjukvård, dnr KS 2024/1009 
  
Finansiering av förstudie – Framtidssäkra 
koncerngemensamt ekonomi- och inköpssystem, dnr KS 
2024/972 
  
Ändring av beslut Stöd till uppstart av sverigefinskt aktivitets- 
och kulturcentrum, dnr KS 2024/920 
  
Tertialrapport 1 2024 för SHIS bostäder, dnr KS 2024/710 
  
Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 samt 
framställan om sociala merkostnader år 2025 för SHIS 
kärnverksamhet samt uppdraget om nyanlända (Stiftelsen 
Hotellhem), dnr KS 2024/575 
  
RÄTTELSE 
KS 2024/873 
 

Beslut  
1. Delårsbokslut per den 31 augusti 2024 för Stockholms stad 

godkänns. 
2. Redovisade avsättningar om -311 mnkr godkänns. 
3. Basnyckeltal med utfall för år 2023 godkänns enligt bilaga 5 

till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
4. Utdelning från koncernen Stockholms Stadshus AB, 

556415-1727, fastställs till 920 mnkr för år 2024. 
5. Redovisning av Centrumanalys godkänns enligt vad som 

sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande och bilaga 6, 
(dnr KS 2024/531). 
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6. Elhandelspolicy inklusive elhandelsstrategi för 
kommunkoncernen Stockholms stad (Utlåtande 2015:59 RI, 
dnr 133-783/2015) fastställs utan revideringar för 2024 
enligt vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande 
(dnr KS 2024/1032). 

7. Kommunstyrelsen medges kompletterande finansiering om 
50 mnkr för 2024-2027 för teknisk förnyelse av sociala 
system enligt vad som sägs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande, (dnr KS 2024/893). Finansiering sker 
genom disposition av eget kapital. 

8. Tidigare beslut (dnr KS 2023/248) om att äldrenämnden 
medges finansiering om 150 mnkr för upphandling och 
införande av nytt utförarsystem 2023-2027 förlängs till och 
med 2029 enligt vad som sägs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande, (dnr KS 2024/1009). 

9. Äldrenämnden medges kompletterande finansiering om 105 
mnkr för 2024-2029, för upphandling och införande av nytt 
utförarsystem i enlighet med tidigare beslutat uppdrag (dnr 
KS 2023/248) enligt vad som sägs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande(dnr KS 2024/1009). Finansiering sker 
genom disposition av eget kapital. 

10. Kommunstyrelsen medges finansiering om 35,0 mnkr för att 
genomföra en förstudie för att framtidssäkra ekonomi- och 
inköpssystem inom kommunkoncernen under perioden 2025 
– 2026, enligt vad som sägs i stadsledningskontorets 
tjänsteutlåtande (dnr KS 2024/972). Finansiering sker 
genom disposition av eget kapital. 

 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för det egna förslaget. 
  
Samtliga ledamöter för Liberalerna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för det egna förslaget. 
  
Samtliga ledamöter för Centerpartiet reserverar sig mot beslutet till 
förmån för det egna förslaget. 
  

Ärendet 
Kommunstyrelsens utlåtande behandlas. Utlåtandet gäller 
Uppföljning av budget 2024 - Tertialrapport 2 med delårsbokslut 
per den 31 augusti. 
  
I debatten yttrar sig, se bilaga 2. 
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Förslag till beslut 
Borgarrådet Wanngård (S) och borgarrådet Strömgren (MP) föreslår 
att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
  
Borgarrådet Fjellner (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt Moderaternas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
  
Borgarrådet Jönsson (L) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
enligt Liberalernas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
  
Jonas Naddebo (C) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Centerpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
 



Signerat av
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Anna Cecilia,Brinck 2024-12-18
Olle Emil Olof,Burell 2024-12-18
Sara Helena,Stenudd 2024-12-18
Karin Anna Magdalena,Jöback 2024-12-18
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Utlåtande Rotel I (Dnr KS 2024/873) 

Uppföljning av budget 2024 - Tertialrapport 2 med 
delårsbokslut per den 31 augusti  
 

Samt ärenden som sambehandlas med tertialrapport 2 

Centrumanalys, dnr KS 2024/531 

Elhandelspolicy kommunkoncernen Stockholms stad och Elhandelsstrategi 
kommunkoncernen Stockholms stad (Utlåtande 2015:59 RI, dnr 133-
783/2015), dnr KS 2024/1032 

Kompletterande finansiering för teknisk utveckling av sociala system, dnr KS 
2024/893 

Kompletterande finansiering för upphandling och införande av nytt 
utförarsystem inom socialtjänst, äldreomsorg och kommunal hälso- och 
sjukvård, dnr KS 2024/1009 

Finansiering av förstudie – Framtidssäkra koncerngemensamt ekonomi- och 
inköpssystem, dnr KS 2024/972 

Ändring av beslut Stöd till uppstart av sverigefinskt aktivitets- och 
kulturcentrum, dnr KS 2024/920 

Tertialrapport 1 2024 för SHIS bostäder, dnr KS 2024/710 

Underlag för budget 2025 med inriktning 2026 och 2027 samt framställan om 
sociala merkostnader år 2025 för SHIS kärnverksamhet samt uppdraget om 
nyanlända (Stiftelsen Hotellhem), dnr KS 2024/575  
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Förslag till beslut 

 

  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Delårsbokslut per den 31 augusti 2024 för Stockholms stad godkänns. 

2. Redovisade avsättningar om -311 mnkr godkänns. 

3. Basnyckeltal med utfall för år 2023 godkänns enligt  

bilaga 5 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

4. Utdelning från koncernen Stockholms Stadshus AB, 556415-1727, 

fastställs till 920 mnkr för år 2024. 

5. Redovisning av Centrumanalys godkänns enligt vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande och bilaga 6, (dnr KS 2024/531). 

6. Elhandelspolicy inklusive elhandelsstrategi för kommunkoncernen 

Stockholms stad (Utlåtande 2015:59 RI, dnr 133-783/2015) fastställs utan 

revideringar för 2024 enligt vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande (dnr KS 2024/1032). 

7. Kommunstyrelsen medges kompletterande finansiering om 50 mnkr för 

2024-2027 för teknisk förnyelse av sociala system enligt vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, (dnr KS 2024/893). Finansiering 

sker genom disposition av eget kapital. 

8. Tidigare beslut (dnr KS 2023/248) om att äldrenämnden medges 

finansiering om 150 mnkr för upphandling och införande av nytt 

utförarsystem 2023-2027 förlängs till och med 2029 enligt vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, (dnr KS 2024/1009).  

9. Äldrenämnden medges kompletterande finansiering om  

105 mnkr för 2024-2029, för upphandling och införande av nytt 

utförarsystem i enlighet med tidigare beslutat uppdrag (dnr KS 2023/248) 

enligt vad som sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande(dnr KS 

2024/1009). Finansiering sker genom disposition av eget kapital. 

10. Kommunstyrelsen medges finansiering om 35,0 mnkr för att genomföra en 

förstudie för att framtidssäkra ekonomi- och inköpssystem inom 

kommunkoncernen under perioden 2025 – 2026, enligt vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande (dnr KS 2024/972). Finansiering 

sker genom disposition av eget kapital.  
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Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande. 

1. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 118,3 

mnkr. Finansiering sker ur Central medelsreserv 2: Till kommunstyrelsens 

förfogande för oförutsedda behov i 2024 års budget, bilaga 1 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

2. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader för 

prestationsförändringar med 749,9 mnkr. Finansiering sker ur Central 

medelsreserv 3: Till kommunstyrelsens förfogande för prestationsförändringar 

i 2024 års budget, bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

3. Nämnderna medges budgetjustering för minskade nettoutgifter inom 

investeringsplanen med 540,1 mnkr. Finansiering sker ur Central medelsreserv 

4: Till kommunstyrelsens förfogande för oförutsedda investeringsutgifter i 

2024 års budget, bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

4. Nämnderna medges budgetjustering för ökade nettokostnader med 27,3 mnkr. 

Finansiering sker genom att omdisponera för ändamålet budgeterade medel 

under Kommunstyrelsen m.m. i 2024 års budget, bilaga 1 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

5. Nämnderna medges budgetjustering för omfördelning av internränta med 

minskning om 42 mnkr. Finansiering sker via finansförvaltningen, bilaga 1 till 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

6. Nämndernas budgetar justeras för ökade kostnader och intäkter med 535 mnkr 

för redovisade omslutningsförändringar samt övriga omfördelningar och 

justeringar, bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteutlåtande.  

7. Nämnderna uppmanas och stadens bolagsstyrelser uppmanas, genom 

Stockholms Stadshus AB, att vidta åtgärder enligt vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande och bilaga 4 till stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 

8. Ändring av beslut om användning av medel till Sverigefinskt aktivitets- och 

kulturcentrum godkänns enligt vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande (dnr KS 2024/920). 

9. Anmälan av SHIS Bostäders Tertialrapport 1 för 2024 besvaras enligt vad som 

sägs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande (dnr KS 2024/710). 

10. SHIS bostäders Underlag för budget 2025 med inriktning 2026-2027 samt 

framställan om sociala merkostnader år 2025 för SHIS kärnverksamhet samt 

uppdraget om nyanlända besvaras enligt vad som sägs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande (dnr KS 2024/575). 

11. Övriga framställningar från nämnderna avslås. 
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Föredragande borgarrådet Karin Wanngård 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har tagit fram ärendet Uppföljning av budget 2024 - 

Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 31 augusti i enlighet med kommunallagen 

(2017:725) 11 kap. 16 § samt lagen (2018:597) om kommunal bokföring och 

redovisning 13 kap. 1 §.  

I ärendet redogörs för den kommunala koncernens och stadens ekonomiska 

utveckling samt för stadsledningskontorets analys, synpunkter, förslag och 

bedömningar utifrån granskning och uppföljning av nämndernas och 

bolagsstyrelsernas tertialrapporter. 

Stadsledningskontoret bedömer att kommunfullmäktiges finansiella mål för staden 

uppfylls helt år 2024. 

Stadsledningskontoret bedömer att staden kommer att uppnå kommunfullmäktiges tre 

inriktningsmål helt år 2024. Även för bolagskoncernen Stockholms Stadshus AB görs 

bedömningen att de tre inriktningsmålen kommer att uppnås helt år 2024.  

Vissa nämnder och bolagsstyrelser uppmanas att höja ambitionen och vidta åtgärder, 

bland annat gällande kostnadsökningar i stora projekt. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsledningskontoret. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

År 2024 har varit svårt för landets alla kommuner och regioner. Den höga inflationen 

riskerade att rycka undan förutsättningarna för skola, vård, omsorg och investeringar i 

såväl infrastruktur som klimatomställning.   

Redan hösten 2023 varnade SKR för att omfattande uppsägningar skulle ske i 

välfärden om inte den SD-stödda regeringen ökade de generella statsbidragen. Den 

budget regeringen gick fram med innehöll enbart en fjärdedel av den ökning som 

kommun- och regionsverige såg som nödvändig. Resultatet har inte låtit vänta på sig. 

I många kommuner och regioner sägs nu medarbetare upp. Inte primärt på grund av 

att behoven minskat av demografiska skäl utan för att regeringspolitikens 

underfinansiering tvingar fram besparingar. 

Stockholm valde en annan väg. Istället för att offra välfärden och klimatet fattade vi 

beslut om att finansiera välfärden fullt ut för de ökade kostnader som uppstått. 

Stockholm höjde av det skälet skatten och klarade därmed att upprätthålla kvaliteten i 

verksamheterna. I vår stad har inga massuppsägningar skett. Regeringens 

prioriteringar är dock desamma för år 2025. Skatterna för höginkomsttagare sänks 
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men till skola, omsorg, förebyggande arbete och klimatomställningen avsätter 

regeringen inte en krona mer i generella statsbidrag. 

Givet dessa villkor är det naturligtvis glädjande att se att de mål stadens verksamheter 

ska jobba utifrån i allt väsentligt uppnås. Och i de fall de inte gör det så uppnås 

förvånansvärt mycket givet den nationella politiken. Byggandet av nya bostäder har 

stoppats i hela landet, så även i Stockholm. Den våg av våld som drabbat Sverige har 

också påverkat Stockholms måluppfyllelse.  

Aldrig förr har så mycket satsats på förebyggande arbete och riktade insatser. Men 

behoven är stora och det arbetet behöver bedrivas långsiktigt. Parallellt pågår det en 

omställning inom socialtjänsten inför att en ny socialtjänstlag ska träda i kraft. 

Omställningen behöver ske även när utlovade statsbidrag ändrats och minimerats. 

Trots ökade anslag två år i rad är socialtjänstens placeringskostnader för barn och 

unga i många fall så stora att de skapar underskott. Att hålla budgeten är centralt för 

alla verksamheter men i den situation som nu råder med pågående exploatering av 

barn och unga till organiserad brottslighet måste samhället stå starkt och erbjuda de 

insatser som krävs. 

Föga förvånande leder det till att vissa stadsdelsnämnder har svårt att få ekonomin att 

gå ihop. Satsningarna fortsätter och intensifieras ytterligare på socialtjänstens 

förebyggande arbete under kommande år. Det är en viktig pusselbit för att öka 

tryggheten i hela staden. 

Tertialrapport två visar både på de framsteg som gjorts under året och de utmaningar 

staden står inför. Såsom att samtidigt som pojkars skolresultat välkommet nog ökar så 

sjunker samtidigt flickors. Detta behöver stadens skolor jobba vidare med. Ytterligare 

ett exempel är när antalet vräkningar av barnfamiljer ökat. Här behöver berörda 

nämnder fortsätta med det viktiga arbetet för att förebygga vräkningar och verka för 

att barnfamiljer som blir hemlösa får ett långsiktigt boende och inte placeras på 

vandrarhem. Det är fortsatt ett område där staden ska ha höga ambitioner för att 

kunna säkra barns trygghet.  

Trots lägre exploateringsintäkter, till följd av det sjunkande bostadsbyggandet, är 

resultatet i år starkare än motsvarande period förra året. Det innebär i sin tur att ett 

lägre belopp än vad som förutsågs i kommunfullmäktiges budget behöver tas ut i 

koncernbidrag vilket också innebär att stadens behov av lån minskar i motsvarande 

grad. I en historiskt svår lågkonjunktur med hög inflation klarar sig stadens ekonomi 

över förväntan. 

När konjunkturen fallit har arbetslösheten ökat. Trots detta klarar staden att hålla 

antalet individer i behov av försörjningsstöd på en historiskt låg nivå och jämfört med 

tertialrapport 1 sjunker antalet. Alla arbetsmarknadspolitiska mål uppfylls. Fler 

ungdomar än tidigare har fått chansen att feriearbeta. 

Den rödgröna majoritetens arbete med klimatomställningen fortsätter och 

måluppfyllelsen är fortsatt god. Under perioden som rapporten omfattar har stadens 

miljöprogram reviderats och ska nu implementeras. Några av de många goda exempel 
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som nämns i det pågående arbetet är att trafiknämnden har inlett planeringen och 

urval av platser för mikroparker samt för dricksvattenfontäner samtidigt som 

stadsdelsnämnderna genomför åtgärder enligt de stadsdelsvisa åtgärdsförslagen för 

biologisk mångfald (SÅF). Bland annat har Järva stadsdelsnämnd ökat andelen 

ängsmark och höggräs för att gynna den biologiska mångfalden. Totalt har cirka  

92 000 kvadratmeter omvandlats från bruksgräs till långgräs och äng. 

Även på klimatområdet märks dock de tydliga svårigheter som staden möter på grund 

av den nationella politiken. Stadsledningskontoret konstaterar exempelvis att 

indikatorn Växthusgasutsläpp i transportsektorn per invånare bedöms bara delvis 

uppnås, i huvudsak beroende på faktorer utom stadens rådighet såsom beslutet om 

sänkt reduktionsplikt och att priset på fossila drivmedel har minskat. Stadens samlade 

åtgärder inom verksamhetsområdet bidrar till att lindra den nationella politikens 

effekter, men sannolikt inte tillräckligt för att uppnå målet helt. Arbetet för att bygga 

ett jämlikt och tryggt Stockholm blir naturligtvis lättare med en regering som har 

höga ambitioner för Sverige. Trots det kommer staden fortsatt att vara en motkraft 

mot en nationell politik som sänker ambitionerna för välfärd och klimatomställning. 

Bilagor 

0. Uppföljning av budget 2024 – Tertialrapport 2 med årsbokslut per den 31 

augusti 2024, stadsledningskontorets tjänsteutlåtande, dnr KS 2024/873-1.1 

1. Budgetjusteringar, dnr KS 2024/873-1.2 

2. Resultatprognos och prognos investeringsplan, dnr KS 2024/873-1.3 

3. Ändringar och indikatorer och basnyckeltal, dnr KS 2024/873-1.4 

4. Uppmaningar till stadens nämnder och bolagsstyrelser, dnr KS 2024/873-1.5 

5. Basnyckeltal, dnr KS 2024/873-1.6 

6. Centrumanalys, dnr KS 2024/873-1.7 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Reservation av borgarråden Christofer Fjellner och Andrea Hedin (båda M) enligt 

följande. 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att delvis godkänna förslag till beslut  

2. Att därutöver anföra 

I ärendet redogörs för den kommunala koncernens och stadens ekonomiska 

utveckling samt för stadsledningskontorets analys, synpunkter, förslag och 

bedömningar utifrån granskning och uppföljning av nämndernas och 

bolagsstyrelsernas tertialrapporter.  
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Helårsprognosen för staden 2024 visar ett överskott om 1 391 mnkr inklusive 

försäljningsintäkter. I prognosen ingår aktieutdelning om 920 mnkr från Stockholms 

Stadshus AB. Utdelningen är därmed lägre än de 1120 mnkr i utdelning som 

majoriteten budgeterade 2024. Utdelningen är dock fortfarande högre än vad som är 

långsiktigt finansiellt hållbart.  

Fastän helårsprognosen visar ett överskott på nästan 1,4 mdkr 2024 höjer 

Socialdemokraterna kommunalskatten för andra året i följd. Det innebär att invånarna 

i Stockholms stad betalar den högsta kommunskatten sedan 1998 nästa år. Det är 

omoraliskt och kommer att slå hårdast mot stockholmare med lägre inkomster, som 

redan har fått krympande marginaler till följd av inflationen.  

Investeringsvolymerna fortsätter att vara mycket stora, ökar för både nämnder och 

bolag jämfört med 2023. Skulden har ökat kraftigt sedan årsskiftet, vilket beror på att 

årets investeringar delvis lånefinansieras. I budget 2025 har majoriteten beslutat att 

höja ramen för extern upplåning från 90 mdkr till 110 mdkr.  

Vi är mycket oroade över den kraftigt ökande skuldsättningen i staden. Den leder till 

ett försämrat finansnetto och försämrade förutsättningar för staden på den finansiella 

marknaden. Vi ser med stor oro på att stadens finansiella kreditbetyg AAA riskerar 

att sänkas, vilket skulle innebära att räntekostnaderna ökar ytterligare. 

Vi vill understryka vikten av att bedriva en politik som leder till att stadens skuld 

omgående börjar minska. Kommunkoncernens investeringar finansieras delvis av 

egna medel och delvis av lån. Det behöver ske en förskjutning från nyinvesteringar 

till reinvesteringar. Egenfinansieringsgraden i investeringar måste öka och staden 

behöver överväga att avyttra tillgångar för att minska skulden. Samtidigt är det viktigt 

att förbättra styrningen av stora investeringsprojekt, de kraftiga avvikelser som skett 

minskar kommunfullmäktiges utrymme att finansiera framtida investeringar. Det 

krävs prioriteringar och effektiviseringar av oss politiker i Stockholms stad, såväl 

som en långsiktigt hållbar finansiering av välfärdsåtagandet.  

Reservation av borgarrådet Jan Jönsson (L) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Föredragande borgarrådets förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Att återinrätta Skyddsfonden för 2024 med en finansiering om 50 mnkr 

3. Därutöver anföra följande. 

Föreliggande uppföljning av budget, Tertialrapport 2 med delårsbokslut för 2024, 

följer inriktningen i majoritetens budget för kommunstyrelsen.  

En fortsatt våldsvåg med skjutningar och sprängningar, där gärningspersonerna ofta 

är minderåriga, talar sitt tydliga språk – tidiga insatser och omhändertaganden måste 

vara prioriterat. Målgruppen som är eller har varit placerade är en stor rekryteringsbas 

för kriminella gäng som vill anlita en minderårig för att utföra skjutningar och mord. 
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Samtidigt ser vi hur flera stadsdelar dras med stora budgetunderskott direkt kopplade 

till placeringskostnader och hur besparingskrav inom socialtjänsten förekommit. En 

nödvändig placering får aldrig undvikas eller skjutas upp på grund av budgetskäl. Vi 

vill därför att Skyddsfonden återinförs för att säkerställa att de stadsdelar som haft 

höga placeringskostnader också ersätts för det. Samtidigt vill vi betona vikten av att 

staden snarast tar fram ett omfattande eftervårdsprogram, som säkerställer ordnad 

utslussning och den eftervård som krävs för att motverka återfall i kriminalitet. Det 

gäller även efter att barnet fyllt 18 år. Det är direkt oansvarigt att blunda för den 

verklighet som stadsdelarna befinner sig i. Liberalerna yrkar därför på att staden 

tillskjuter ytterligare 50 mnkr för att täcka underskottet. Finansieringen ska ske i 

huvudsak efter överskott i skattemedel alternativt i enlighet med planerad utdelning.   

Det är helt avgörande att stadens ledning tar ansvar för ekonomin, i synnerhet som det 

är tydligt att det går att bättre prioritera i stadens utgifter. Det rådande ekonomiska 

läget och ökade investeringskostnader gör det än viktigare att majoriteten anstränger 

sig för att stärka välfärdens kärna. Rädslan för att ställa krav och prioritera i stadens 

verksamheter från majoritetens sida får inte slå över till en nota att skickas vidare till 

stockholmarna. Att ställa krav på stadens förvaltningar och bolag är att förvalta 

stockholmarnas skattemedel väl. Liberalerna påpekade redan i samband med 

antagandet av stadens budget för 2023 vår oro kring stadens ekonomi. Vi såg hur den 

tidigare socialdemokratiskt ledda majoriteten 2014- 2018 förde en politik som 

urholkade stadens ekonomi, och vi ser fortsatt denna politiska inriktning från sittande 

majoritet som dessutom leder till att vänsterstyret stjälper över bördan på 

stockholmarna. Den tendensen fortsätter genom 2024 och budget 2025 ger ingen 

annan inriktning än att ramarna för samtliga kommunala nämnder sväller i år igen. 

Det är av särskild vikt att staden kan bibehålla sin rating hos det internationella 

kreditvärderingsinstitutet Standard & Poor (”S&P”). Institutets senaste värdering i 

november 2023 bekräftade: ”Stockholms stads långsiktiga och kortsiktiga kreditbetyg 

samt utsikter”. I sitt utlåtande skrev dock S&P att: ”Den stabila utsikten speglar vår 

förväntan att Stockholm kommer att fortsätta vara engagerat i att begränsa 

kapitalutgifter (capex) samtidigt som man avyttrar icke-strategiska tillgångar…”. 

Någon avyttring av ickestrategiska fastigheter har vi dock ännu inte noterat, vilket 

riskerar att på sikt försämra kreditbetyget för staden. Får staden sämre kreditbetyg 

kommer detta att medföra ytterligare kännbara kostnader i form av bland annat ökade 

räntekostnader.  

Föredragande borgarråd anför att pojkars skolresultat lyfter, men detta kan vi endast 

läsa av vad gäller årskurs 6. För slutbetygen i årskurs 9 sjunker pojkarnas resultat i 

såväl gymnasiebehörighet som meritvärden.  

Det finns ingen glädje i ökad jämställdhet mellan könen vad gäller 

gymnasiebehörigheten när det beror på att både flickors och pojkars resultat sjunker. 

Anledning att det uppstått mer jämställda resultat är på grund av att flickors resultat 

sjunkit mer än pojkarnas. Liberalerna vill gärna se jämställda resultat i skolan, men 

det ska naturligtvis bero på att elevernas resultat ökar.  
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Liberalerna noterar att staden börjar hänvisa orsaker till vikande resultat i kvartil 4 till 

yttre omständigheter. Under den föregående mandatperioden visade den grönblå 

majoriteten att svåra utmaningar till trots, gick det att vända resultaten på Järva. Det 

är viktigt att fortsätta hålla fokus på utveckling av undervisningskvalitet, 

språkutvecklande arbetssätt och samhandling med socialtjänsten och andra aktörer 

som främsta verktyg för förbättrade resultat.  

Vi konstaterar också att resultaten för placerade barn inte går åt rätt håll. På detta 

område måste staden göra mer. Liberalerna efterfrågar fortsatt systematisk och 

anonymiserad sammanställning av skolresultat på aggregerad nivå, precis som redan 

görs för exempelvis nyanlända elever. Vi vill också se att den undervisning som ges 

idag till barn på skyddade boenden omfattas med betydligt fler timmar än de fåtal 

timmar per vecka eller i värsta fall inga timmar alls, som ges idag, vilket inte alls är 

tillfredsställande. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 30 oktober 2024 

Karin Wanngård 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Jonas Nilsson, Johan Paccamonti och Kristina Lutz (alla M) som är 

likalydande med Moderaternas reservation i borgarrådsberedningen. 

Reservation av Jan Jönsson (L) som är likalydande med Liberalernas reservation i 

borgarrådsberedningen. 

Reservation av Jonas Naddebo (C) enligt följande. 

Jag föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att Tertialrapport 2 för år 2024 för Stockholms stad, med tillhörande beslut 

och budgetjusteringar, delvis godkänns  

2. Att därutöver anföra följande 

Tertialrapport 2 för år 2024 med delårsbokslut per den 31 augusti i år följer 

inriktningen i majoritetens budget. Centerpartiet har lagt fram en egen budget för 

2024 som hade inneburit en annan inriktning för stadens verksamheter och politiken i 

Stockholm. I vår budgetreservation i kommunfullmäktige finns bland annat 

omfattande satsningar på skolan och på ytterstaden, ökade idrottsinvesteringar och en 

rad konkreta åtgärder för att Stockholm ska visa vägen inom miljö- och 

klimatområdet, inklusive mer resurser till skötsel av parker och grönområden och mer 
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svensk mat på tallriken. Centerpartiet vill visa att ekonomisk tillväxt och fler jobb kan 

kombineras med minskade utsläpp. 

Stadens helårsprognos för 2024 visar ett överskott om 1 391 miljoner kronor. 

Majoriteten försvarade skattehöjningen för 2024 som en nödvändig åtgärd för att 

värna välfärden, men Centerpartiet visar i vår budgetreservation att det är möjligt att 

stärka välfärden utan att belasta stockholmarna med högre skatt. I en ekonomiskt svår 

tid med lågkonjunktur har skattehöjningen lagt ytterligare bördor på invånarna, vilket 

kan hämma den ekonomiska återhämtningen. En lägre kommunalskatt gynnar 

företagsklimatet och gör det enklare för företag att etablera sig och locka arbetskraft. 

Stockholm har tyvärr tappat i rankingen för företagsklimat i år igen, och ligger nu på 

plats 107 bland landets kommuner. Det är en trend som måste vändas. 

Utmaningarna i Stockholm är stora. Utanförskapet är djupt i vissa områden, och 

kriminaliteten växer med en alltmer eskalerande våldsspiral driven av kriminella 

nätverk. Att motverka rekryteringen av barn och unga till dessa nätverk är avgörande, 

och här spelar idrott och en meningsfull fritid en central roll. Genom att erbjuda 

positiva aktiviteter och engagemang inom föreningslivet kan vi skapa alternativ till 

den kriminella miljön och främja trygghet. Trots detta väljer majoriteten att skjuta 

upp viktiga idrottsinvesteringar. Centerpartiet vill istället prioritera fler 

idrottsanläggningar och ge ökat stöd till föreningslivet för att främja ungdomars 

delaktighet. För att inte öka skuldsättningen bör staden avyttra fler icke-strategiska 

tillgångar, en åtgärd som även rekommenderas av Standard & Poor’s för att bibehålla 

stadens kreditbetyg. 

Inom bostadspolitiken så ser utvecklingen oroande ut. Den redan rekordlånga 

bostadskön till hyresrätterna fortsätter växa och allt fler unga saknar möjlighet att 

köpa sitt första boende. Det avstannade bostadsbyggandet förvärrar den redan 

dysfunktionella bostadsmarknaden och riskerar att leda till ökad segregation och 

begränsa stadens framtida tillväxt. De ekonomiska följderna kan bli allvarliga när det 

gäller att attrahera arbetskraft till Stockholm, och vi ser redan nu en ökning av 

vräkningar av barnfamiljer. Staden måste ta sitt ansvar för bostadsbyggandet, och det 

är särskilt anmärkningsvärt att två av tre allmännyttiga bostadsbolag har avbrutit eller 

skjutit upp nästan alla sina nybyggnadsprojekt. Istället för att ta tag i problemet har 

majoriteten valt att skjuta fram bostadsmålen för att förbättra statistiken. 

Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm som håller ihop. 

Det är vår politik som ger de bästa förutsättningarna att göra visionen om det öppna, 

företagsamma, gröna, trygga och innovativa Stockholm till verklighet. 

Särskilt uttalande av Nike Örbrink (KD) enligt följande. 

För andra året i rad bedöms stadens verksamheter gå med miljardöverskott och för 

andra året i rad väljer Socialdemokraterna att höja skatten, trots facit i hand. Ifjol 

uppgick överskottet till drygt 3 miljarder kronor – nästan fyra gånger mer än den 

skattehöjning man målade upp som helt avgörande för att klara välfärdsuppdraget. I 

det socialdemokratiskt ledda Stockholm får stockholmarna mindre pengar kvar i 
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plånboken samtidigt som de får mindre välfärd för den skatt de betalar in. Det är en 

anmärkningsvärt svag styrning av Sveriges huvudstad. 
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